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PŘIJĎTE FANDIT NAŠIM CHLAPŮM !!! 
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Obec Markvartice  
 

U S N E S E N Í  
 

z 5. zasedání Zastupitelstva obce 
Markvartice, které se konalo dne 

20. 07. 2015  
od 19:00 do 20.30 hodin v prosto-

rách Červeného dvora  
v Markvarticích  

 
Zasedání Zastupitelstva obce byli pří-
tomni: Tomáš Renka, Ing. Petr Hodboď, 
Jaroslav Flieger, Alice Mitrušková, Jan 
Ihnát, Ing. Libor Kunte, Hana Didíková, 
Jiří Zach  
Omluveni byli: Radek Burián  
 
Usnesení č. ZO 15 05 01 - Schválení 
návrhové komise  
Zastupitelstvo obce schvaluje návrho-
vou komisi ve složení: Hana Didíková, 
Jiří Zach a Alice Mitrušková.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 02 – Schválení 
programu 5. veřejného zasedání ZO  
Zastupitelstvo obce schvaluje program 
5. veřejného zasedání Zastupitelstva 
obce Markvartice v roce 2015.  
Program :  
1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 
1 zákona o obcích), návrhové komise a 
zapisovatele  
2) Schválení programu  
3) Kontrola úkolů z 4. zasedání obce ze 
dne 21. 5. 2015  
4) Zpráva o hospodaření obce za první 
pololetí roku 2015  
5) Schválení provozování Pošta Partner 
Obecním úřadem  
6) Schválení smluv na dotace z Ústecké-
ho kraje – KOTVA, SPORT 2015  
7) Schválení spoluúčasti obce ke 
smlouvě z Ústeckého kraje na SPORT  
8) Určení zastupitele pro spolupráci s 
pořizovatelem územně plánovací doku-
mentace  
9) Snížení provozních nákladů z rozpoč-
tu obce ZŠ a MŠ na rok 2015  
10) Zásada k pronájmu obecních nemo-
vitých věcí  
11) Prodej obecního dřeva  
12) Záměr prodeje části pozemku p.č. 
2865/1 (Vališovi)  
13) Záměr pronájmu pozemku p.č. 452, 
pozemku p.č. 1930/1 (Sváda)  

14) Záměr pronájmu části pozemku p.č. 
355 (Müller)  
15) Záměr prodeje pozemků p.č. 3301 a 
části pozemku p.č. 1600/1 (Kverka)  
16) Záměr pronájmu části pozemku p.č. 
2875/1 (Říhová)  
17) Směna pozemků p.č. 1849/6 a po-
zemku p.č. 1759/3 (Patkovi-Obec)  
18) Prodej pozemku p.č. 385/4 a části 
pozemku p.č. 1731/2 (Leinovi)  
19) Schválení smlouvy o zřízení věcného 
břemene - služebnosti  
20) Schválení výběrového řízení a doda-
vatele na vybavení komunitní kom-
postárny  
včetně podpisu kupní smlouvy  
21) Diskuze a závěr  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 03 – Kontrola 
plnění úkolů z 4. zasedání ZO  
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
informaci o plnění úkolů z 4. zasedání 
Zastupitelstva obce Markvartice.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 04 – Hospodaření 
obce za první pololetí roku 2015  
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
informaci o hospodaření obce Markvar-
tice za období 1-6/2015.  
Příjmy k 30.6.2015 66,06 %  
Výdaje k 30.6.2015 56,91 %  
Stav na BÚ ČSOB k 30.6.2015 18 436,85 
Kč  
Stav na BÚ ČNB k 30.6.2015 3 199 
349,83 Kč  
Stav na úvěrovém účtu k 30. 6. 2015 -
131 200,- Kč  
Stav v pokladně k 30.6.2015 17 222,- Kč  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 05 – Schválení 
provozování Pošta Partner Obecním 
úřadem  
Zastupitelstvo obce schvaluje provozo-
vání Pošta Partner Obecním úřadem 
Markvartice.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 06 – Schválení 
smluv na dotace z Ústeckého kraje – 
VOLNÝ ČAS 2015 a SPORT 2015  
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvy 
včetně jejich podpisu a to na dotaci 
KOTVA – podpora účelného trávení vol-
ného času ve výši 40.000,- a na dotaci 

Letní soustředění fotbalové mládeže 
Markvartice ve výši 30.000,-.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 07 – Schválení 
spoluúčasti obce ke smlouvě z Ústecké-
ho kraje na SPORT 2015  
Zastupitelstvo obce schvaluje spolu-
účast obce na dotaci Letní soustředění 
fotbalové mládeže Markvartice ve výši 
12.857,- Kč.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 08 – Určení zastu-
pitele pro spolupráci s pořizovatelem 
územně plánovací dokumentace pro 
Obec Markvartice  
Zastupitelstvo obce projednalo návrh 
na určení pana Tomáše Renky, člena 
zastupitelstva obce Markvartice, zastu-
pitelem pro spolupráci s pořizovatelem 
územně plánovací dokumentace pro 
obec Markvartice ve vazbě na příslušná 
ustanovení stavebního zákona a  
s c h v a l u j e  
v souladu s § 6 odst. 5 písm. f zákona č. 
183/2006, o územním plánování a sta-
vebním řádu, v platném znění (stavební 
zákon) určení pana Tomáše Renky zastu-
pitelem pro spolupráci s pořizovatelem 
územně plánovací dokumentace pro 
obec Markvartice ve vazbě na příslušná 
ustanovení stavebního zákona.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 09 – Schválení 
snížení provozních nákladů ZŠ a MŠ z 
rozpočtu obce na rok 2015  
Zastupitelstvo obce schvaluje snížení 
provozních nákladů ZŠ a MŠ z rozpočtu 
obce na rok 2015 po projednání s ředi-
telem ZŠ a MŠ a to o 100.000,- Kč.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 10 – Zásada k 
pronájmu obecních nemovitých věcí  
Zastupitelstvo obce schvaluje zásadu k 
pronájmu obecních nemovitých věcí a 
to v tomto znění: nájemní smlouvy uza-
vírané Obcí Markvartice k nemovitým 
věcem se budou uzavírat na dobu neur-
čitou s tříměsíční výpovědní lhůtou bez 
udání důvodu výpovědi.  
Pro 7 zastupitelů, proti 1, nikdo se ne-
zdržel.  
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1759/3 manželům Patkovým. Směn-
ná smlouva bude bez doplatku, návrh 
na vklad, GP a daň z nabytí nemovi-
tých věcí platí manželé Patkovi.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 18 – Schválení 
prodeje pozemku p. č. 385/4 a části 
pozemku p.č. 1731/2  
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 385/4 a části pozemku 
p. č. 1731/2 manželům Leinovým. 
Cena za m2 je 70,- Kč, návrh na vklad, 
GP a daň z nabytí nemovitých věcí 
platí manželé Leinovi.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 19 – Schválení 
smlouvy o zřízení věcného břemene 
- služebnosti  
Zastupitelstvo obce schvaluje smlou-
vu o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti č. IV-12-4012400/VB/001 na 
akci „ DC_Markvartice, ppč. 369/1, 
nové kNN“.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 20 – Schválení 
výběrového řízení a dodavatele na 
vybavení komunitní kompostárny 
včetně podpisu kupní smlouvy  
Zastupitelstvo obce schvaluje výbě-
rové řízení a dodavatele na vybavení 
komunitní kompostárny včetně pod-
pisu kupní smlouvy. Výběrové řízení 
vyhrála firma ENERGREEN PROJEKT 
s.r.o. a s touto firmou byla také pode-
psána kupní smlouva.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
 
Návrhová komise:  
Hana Didíková, v. r.  
Jiří Zach, v. r.  
Alice Mitrušková, v. r.  
 
Ověřovatelé zápisu:  
Ing. Petr Hodboď, v. r.  
Jaroslav Flieger, v. r.  
 
 
Místostarosta Ing. Libor Kunte, v. r.  
 
Starosta Tomáš Renka, v. r.  
 
 
V Markvarticích dne 27. 07. 2015 

Usnesení č. ZO 15 05 11 – Prodej obec-
ního dřeva  
Zastupitelstvo obce schvaluje nové pod-
mínky pro prodej obecního dřeva. Od 
tohoto okamžiku se měkké dřevo bude 
občanům prodávat dle pořadníku, který 
vede obec za 650,- za m3 (cena je včet-
ně dopravy) a tvrdé dřevo za 900,- za 
m3 (cena je taktéž včetně dopravy).  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 12 – Záměr pro-
deje části pozemku p.č. 2865/1  
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje části pozemku p.č. 2865/1 man-
želům Vališovým.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 13 – Záměr pro-
nájmu pozemku p.č. 452 a pozemku 
p.č. 1930/1  
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
pronájmu pozemku p. č. 452 a pozemku 
p. č. 1930/1 manželům Svádovým.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 14 – Záměr pro-
nájmu části pozemku p. č. 355  
Zastupitelstvo obce neschvaluje záměr 
pronájmu části pozemku p. č. 355 panu 
Müllerovi.  
Pro 0 zastupitelů, 8 bylo proti, nikdo se 
nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 15 – Záměr pro-
deje pozemku p. č. 3301 a části pozem-
ku p. č. 1600/1  
Zastupitelstvo obce neschvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. 3301 (navazující 
pozemek na pana Kverku) a části po-
zemku p. č. 1600/1 (slepá cesta kolem 
potoka) panu Kverkovi.  
Pro 0 zastupitelů, 6 bylo proti, 2 se zdr-
želi.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 16 – Záměr pro-
nájmu části pozemku p. č. 2875/1  
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
pronájmu části pozemku p. č. 2875/1 
paní Říhové.  
Pro 8 zastupitelů, nikdo nebyl proti, 
nikdo se nezdržel.  
 
Usnesení č. ZO 15 05 17 – Směna po-
zemku p. č. 1849/6 a pozemku p. č. 
1759/3  
Zastupitelstvo obce schvaluje směnu 
pozemku p. č. 1849/6 a pozemku p. č. 

  KOMPOSTOVAT, KOMPOS-
TOVAT, KOMPOSTOVAT! 
      
Nové zastupitelstvo obce má na svém 
kontě první výraznější úspěch z hlediska 
čerpání dotací. Podařilo se totiž pro 
obec získat téměř milión korun ze Stát-
ního fondu životního prostředí na pro-
jekt nazvaný „Komunitní kompostárna 
– pořízení techniky“. Předmětem této 
podpory je nákup sběrných nádob pro 
separaci biologicky rozložitelného od-
padu v obci Markvartice a dále pořízení 
technologického vybavení kompostár-
ny. Celkové výdaje projektu jsou 
989 350,- Kč, přičemž finanční spolu-
účast obce je pouze 10%, tedy 98 936,- 
Kč. Povinnost umožnit občanům kom-
postovat biologicky rozložitelný odpad 
ukládá obci zákon. To jen na vysvětle-
nou, proč obec investuje, resp. musí 
investovat, nemalé prostředky do této 
aktivity. Je však jasné, že se získanou 
dotací, to nebude pro obec až tak ná-
ročné a vše budeme mít v souladu 
s nově přijatou legislativou. Za tyto 
prostředky do obce získáme nosič kon-
tejnerů za náš traktor, kontejnerové 
vany na separovaný odpad, velký štěp-
kovač větví za traktor s podávacím zaří-
zením, čelní nakladač na traktor a jed-
noduchá kompostovací sila, která již 
vyrobili zaměstnanci obce a jsou 
k dispozici u bytovek naproti poště a 
„Na Tůmáku“. Další kompostovací mís-
to je vedle hřbitova a po dodání kontej-
nerů vznikne ještě místo pro odkládání 
bioodpadu v Kovosu.  
Ten kdo využívá vlastní zahrádku, na 
které si připravuje kompost, nebude 
muset využívat obcí nabídnutá místa a 
navíc se neochudí o cennou surovinu, 
kterou lze na zahradě skvěle použít. 
Snad zbyde v příštím Zpravodaji dosta-
tek místa na onen recept na správný 
kompost. 
 

Libor Kunte, místostarosta obce 
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Vypěstováno na kompostu z 
vlastní zahrádky, bez jakékoliv 

chemie. 
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Vážení spoluobčané, 
Klub Opomíjených Tvořivých Volnoča-
sových Aktivit  - KOTVA  ve spolupráci 
s Obecním úřadem Markvartice podal 
v únoru letošního roku žádost o dotaci 
na svou činnost. 29. 6. 2015 rozhodlo 
Zastupitelstvo Ústeckého kraje o přidě-
lení této dotace na volnočasové aktivity 
dětí a mládeže. V žádosti o tuto dotaci 
jsme plánovali exkurzi, výlet a besedu. 
Dovolujeme si vás tímto na tyto akce 
pozvat. 
 
EXKURZE 
Zahradnicko-zemědělská výstava LIB-
VERDA 2015                                                                                   
18 - 20. září 2015 v areálu školy v Děčí-
ně – Libverdě                                                                                              
Otevírací doba výstavy: 
Pátek 18. 9. 2015 od 10:00 do 18:00 
Sobota 19. 9. 2015 od 9:00 do 18:00 
Neděle 20. 9. 2015 od 9:00 do 16:00 

Plán výstavy a podrobnější informace 
na www.libverdadc.cz 
Vstupenky na tuto akci si mohou zá-
jemci ZDARMA ! vyzvednout 
v úředních hodinách na OÚ Markvarti-
ce. 
 
BESEDA  
proběhne v pátek 25.9. 2015 
u fotbalového hřiště TJ Markvartice 
Téma: RYTÍŘI A JEJICH DOBA 
Členové skupiny historického šermu 
Řád Černých rytířů z České Kamenice 
budou vyprávět o rytířích, předvedou 
nám jejich výzbroj i ukázku boje. Poté 
bude následovat představení 
s ohněm!        
PROGRAM:                                  
Od 18.30 opékání buřtů, volná zábava                                                                                                               
19.30 hod. beseda                                                                                                                                             
cca 20.00 představení s ohněm                                                                                                                         
Vstup, buřtíky pro všechny do vyčer-
pání zásob (bude jich 150 :)) a limo 
ZDARMA 
 
VÝLET  
je určen pro všechny věkové kategorie 
od dětí z mateřské školy po seniory a 
je pojatý jako výlet  rodinný, ale mo-
hou se zúčastnit i jednotlivci. 

Děti do 12ti let se mohou zúčastnit pou-
ze v doprovodu dospělé osoby (rodiče, 
prarodiče, sourozenci ...). Organizátor 
za zúčastněné osoby nepřebírá během 
akce zodpovědnost. 
Cílem cesty je Zoo Liberec, Dinopark 
(nákupní centrum Plaza Liberec) 
Akce se koná v sobotu 19.9. 2015. 
Odjezd autobusem v 9.00hod. od ob-
čerstvení JáJa v Markvarticích. Návrat 
tamtéž je plánován kolem 17.00hod. 
Cestovné, vstup do ZOO, vstupné do 
Dinoparku pro všechny účastníky  

ZDARMA! 
 
Nutná včasná rezervace na t.č. 
720 365 355 – Mgr. Fliegerová, vedoucí 
klubu KOTVA 

Projekt byl podpořen Ústeckým krajem.   
Realizováno v projektu KOTVA – podpora 

účelného trávení volného času. 

Co nového v klubu KOTVA? 
 

V rámci své výchovně-vzdělávací činnosti bude i nadále klub KOTVA dětem  nabízet volnou odpočinkovou relaxaci, 
pravidelnou zájmovou činnost i nepravidelné společenské, zájmové i vzdělávací aktivity, organizované ve spolupráci 
s Obecním úřadem Markvartice. Volná činnost školního klubu je zahrnuta v provozu školní družiny, která je denně 
přístupná přihlášeným žákům, kterým se ve dvou samostatných odděleních nabízí mnoho spontánních činností – 
výtvarné a pracovní činnosti, montážní a demontážní práce, vycházky, hry v místnosti i v terénu, volné hraní a komu-
nikace, četba knih, hraní společenských her, relaxace, poslech hudby, prvky dramatické výchovy....  
Pravidelná zájmová činnost bude i letos realizována v oblasti osobnostního rozvoje (zájmový útvar společenské hry), 
sportovní a hudební v rámci zájmových kroužků. Příležitostná činnost pak bude zahrnovat aktivity z různorodých ob-
lastí, které se budou konat v takových časových intervalech, které budou určeny zájmem účastníků. Plánujeme jed-
nu akci s rozličným zaměřením měsíčně. Od letošního školního roku tedy již nebudou probíhat pravidelné schůzky 
členů klubu každý týden. Já osobně povedu od října florbalový kroužek pro žáky 3. – 5. tř.  
I během tohoto školního roku proběhnou akce, které již lze považovat za tradiční. Jedná se například o ping-pongový 
turnaj, jarní posezení s písničkou pro dříve narozené nebo velikonoční pětiboj Markvartický pukavec (letos třetí roč-
ník).  
Děkuji všem příznivcům našeho klubu za podporu a náklonnost a těším se na osobní setkání během některé 
z plánovaných akcí. 
Z. Fliegerová 
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E Nejen projekt „KOTVA—podpora účelového trávení volného času“, ale i další žádosti v rámci dotačních titu-

lů byly v poslední době úspěšně realizovány. Nejprve to byl projekt „Rekonstrukce WC obecního úřadu“ a 

jak bylo zmíněno, hygienické zázemí funguje ke vší spokojenosti.   

V létě pak malí fotbalisté absolvovali týdenní soustředění, které bylo z části hrazeno dotačním titulem 

„Letní soustředění fotbalové mládeže Markvartice“. 

Všechny tyto akce byly realizovány za významné podpory ústeckého kraje, což je věc vskutku chvályhodná. 
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ÚSPĚŠNÁ SPORTOV-
NÍ SEZONA NAŠICH 

HASIČŮ 
 
V loňské sezoně se naše družstvo zú-
častnilo pouze soutěže v Benešově nad 
Ploučnicí, kde náš výsledek nedopadl 
zrovna uspokojivě. Po roční sportovní 
pauze jsme se všichni přesvědčili, že 
náš tým je pořád v dobré kondici. 
Dokáže dosáhnout na stupně nejvyšší 
a konkurovat i soupeřům, jejichž druž-
stva jsou obsazena znatelně mladšími 
soupeři. 
Na první soutěž v tomto roce jsme se 
vydali 6. června do Boletic nad Labem, 
kde se konal první ročník Boletického 
voluntary cupu. Soutěžilo se 
v klasickém požárním útoku a stříkalo 
se na elektronické terče. Tuto soutěž 
jsme pojali jako trénink a nikdo netu-
šil, že bychom se mohli v takové kon-
kurenci tak dobře umístit. Naše sou-
těžní družstvo ve složení Jiří Zach ml., 
Jiří Bíža, Antonín Malina, Josef Malina, 
Jan Malina, Michal Váňa a Jiří Zach 
nejml. vybojovalo v konkurenci sedmi 
jednotek první místo s časem 34,39 

sekund.  
Hned další sobotu 13. Června se kona-
la soutěž „O zlatou přilbu města Česká 
Kamenice“. Zde se nám nikdy moc 
nedařilo. Nejlepší umístění v Kamenici 
jsme měli v roce 2013 a to druhé mís-

to. Ani v letošním roce se nám nepoš-
těstilo a kvůli technickým problémům 
jsme obsadili 4. místo z devíti druž-
stev. Náš tým ve složení Jiří Zach ml., 
Jiří Bíža, Antonín Malina, Josef Malina, 
Jan Malina, Jiří Zach nejml. a nováček 

naší jednotky  Miroslav Nejedlý  si 
ale z neúspěchu nedělali hlavu  
a strávili příjemný denv Kamenici, 
doplněný i o „srandamač“, který 
uspořádal domácí sbor. 
V sobotu 20. června to už taková 
sranda nebyla. Chystali jsme se 
na oblíbenou soutěž do Benešova 
nad Ploučnicí, která je pro nás 
hodně důležitá. Rivalita mezi na-
ším týmem a týmem Benešova je 
opravdu veliká. Každý rok se sna-
žíme obhájit první místo 
z předešlých let a dovést si domů 
putovní pohár. Letos se nám to ve 
složení Jiří Zach ml., Jiří Bíža, An-
tonín Malina, Josef Malina, Jan 
Malina, Michal Váňa a Jiří Zach 
nejml. opět povedlo, a výše zmi-
ňovaný putovní pohár zase zaujal 
své místo v naší klubovně.  
S časem 35,30 sekund jsme mezi 
deseti soutěžními družstvy nena-
šli přemožitele. 
19. července se konal VIII. ročník 
hasičské soutěže ve Verneřicích.  
Po úspěchu z roku 2013, kdy se 
nám na této soutěži povedlo ob-
sadit 1. a 2. místo, nás pořádající 
sbor moc v lásce neměl a ani nás 
nepozval na loňský ročník. Letos 
jsme se však zúčastnili a obsadili 
ve složení Jiří Zach ml., Jiří Bíža, 
Antonín Malina, Josef Malina, Jan 
Malina, Jiří Zach nejml. a  Milan 
Vojtěchovský výborné  5. místo 
z šestnácti družstev. 
Nyní máme před sebou ještě do-
mácí Markvartickou soutěž, kte-
rou pořádáme 26. září od 10.00 
na fotbalovém hřišti, na kterou 
vás všechny srdečně zveme. 
Závěrem tohoto článku bychom 
chtěli poděkovat panu Kolmano-
vi, který nám zdarma vyrobil do-
movenky na hasičské auto. 

Kateřina Zachová ml. 
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OČEKÁVANÁ OPRAVA 
OPĚRNÉ ZDI 
 
V době, kdy píši tyto řádky je pravdě-
podobné, že v pondělí 7. září ve 13 
hodin proběhne předání staveniště 
firmě SMP a. s., která zvítězila 
v soutěži o zakázku „Oprava opěrné 
zdi“ v zatáčce u Vorlových. V době, kdy 
čtete tyto řádky, by měly již být práce 

na opravě zahájeny. Vítězná firma má 
totiž pouhých 14 týdnů na opravu od 
předání stavby, a tak je nutné stavbu 
provést rychle, ale v žádném případě ji 
neošidit. Věřím, že stavba bude pod 
drobnohledem markvartických obyva-
tel a jsem přesvědčen, že se na konci 
budeme všichni těšit z odstranění tak 
dlouho neřešené závady. 
 
Libor Kunte, místostarosta obce    
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 Z POVÁLEČNÉ  
HISTORIE 

 
     V květnu tohoto doku uplynulo 70 
let od konce II. světové války. Celý ná-
rod si připomínal konec hrůz, které 
s sebou tento konflikt přinesl a na které 
se nesmí nikdy zapomenout. Každé mís-
to v naší vlasti bylo nějakým způsobem 
poznamenáno. Ale největší události, 
které zasáhly naše kraje, přišly až 
s koncem okupace. Obyvatelstvo ně-
mecké národnosti bylo odsunuto a do 
pohraničí přišli noví osídlenci. Kraje, 
které obývali Němci, ať to již byly obec-
ně známé Sudety či další části, jako na-
příklad naše Deutsch Böhmen, byly pů-
vodně osídleny již v polovině třináctého 
století. To platí i o Markvarticích, o 
nichž je první písemná zmínka patrně 
z roku 1281 a skutečně doloženy jsou 
z počátku 14. století. Od doby vlády 
Přemysla Otakara II. či jeho syna Václa-
va II. náš kraj obývalo převážně němec-
ké obyvatelstvo. Není od věci připome-
nout, že si německé obyvatelstvo po 
celou dobu své existence vytvářelo a 
ponechávalo své zvyky, tradice, jazyk či 
architekturu. O konfliktech mezi ně-
meckou částí obyvatelstva a ostatní 
populací toho víme dosti, ale málo se 
připomíná jejich historická hloubka. 
V 19. století byly naše země součástí 
mnohonárodnostní rakouské říše. A 
přestože úředním jazykem byla němči-
na, sudetští Němci se přesto již 
v polovině 19. století v mnoha přípa-
dech snažili připojit k tehdy vznikající-
mu a později sjednocenému Německu, 
ať to již bylo po roce 1848 nebo v době 
Frankfurtského sněmu či po roce 1870. 
Němci, přestože po staletí žili v našich 
končinách, nepřestali bytostně cítit 
svou sounáležitost se svými západními 
příbuznými. Jakoby později zapomněli, 
že byli pozváni českým králem a osídlo-
vali prázdné pohraničí zemí pozdější 
Koruny české a na tato území si po ně-
kolika staletích počali dělat nároky. Po I. 
světové válce nálady Němců v pohraničí 
dostaly zcela protičeský charakter, a 
když byl potvrzen vznik Československé 
republiky, nikdy se s touto skutečností 
nesmířili. Proto je také pochopitelné, že 
když se jim naskytl myšlenkový hybatel 
ve formě zvráceného velkoněmeckého 
hitlerovského režimu a realizátor 
v osobě Henleina a jeho Sudetoněmec-
ké partaje, přihlásilo se k tomuto proti-

českému proudu absolutní procento  
německých obyvatel pohraničí. Mno-
ho sudetských Němců za války padlo 
ve službách Wehrmachtu, či jednotek 
SS, což je případ i několika obyvatel 
Markvartic. Po vítězství spojenců do-
šlo k procesu, který sice do dnešních 
dnů vyvolává kontroverzní dohady, ale 
nutno přiznat jednu věc. Odsun byl 
z hlediska humánního patrně špatnou 
věcí, zvláště svým provedením. Ale 
z hlediska historicko-politického věcí 
tehdy nevyhnutelnou. Samozřejmě, že 
tento proces přešel i naší obcí. 
V květnu roku 1945 osvobodila Mar-
kvartice polská armáda. Patrně se ne-
jednalo o nějaké urputné boje, ale své 
oběti tato operace určitě měla, o čemž 
svědčí i potvrzená existence hrobu 
padlého polského tankisty, jehož 
ostatky byly později převezeny do 
jeho vlasti. Rudá armáda se naší vsí 
pouze prohnala a pak se zde objevili 
první čeští obyvatelé, kteří měli za 
úkol konsolidovat zejména státní sprá-
vu. V Markvarticích nežili žádní Češi, 
kromě příslušníků smíšených manžel-
ství a proto byl prvním úkolem nové 
samosprávy uvést v praxi platnost 
vládních nařízení a vyhlášek. Odsun 
Němců probíhal ve dvou etapách, při-
čemž o té první, která probíhala již od 
května do srpna roku 1945, hovoříme 
jako o Divokém odsunu. Na mnoha 
místech, například v blízké České Ka-
menici docházelo, zejména ze strany 
příslušníků Revolučních gard, k mnoha 
násilnostem a ke krutému zacházení 
s německým obyvatelstvem. Známý je 
také incident z Ústí nad Labem. Zda 
k podobným událostem mohlo dojít i 
v Markvarticích, není doloženo. Celý 
proces odsunu byl prováděn na zákla-
dě takzvaných Benešových dekretů. 
Právních norem, které prezident Be-
neš podepsal a o kterých se hovoří 
jako o jeho dekretech, bylo celkem 
143. 12 z nich se týkalo Němců. Nejdů-
ležitější jsou dekrety č. 33 o ztrátě 
občanství Němců a Maďarů, č.27 o 
jednotném řízení vnitřního osídlení a 
č. 137 o zajištění osob, které byly po-
važovány za státně nespolehlivé. Tyto 
právní normy žádné zmínky o odsunu 
fakticky neobsahují, ale existuje řada 
nařízení a prováděcích vyhlášek o od-
sunu místního druhu.  
Markvartice měly v květnu roku 1945 
cca 1.400 obyvatel, tedy dvakrát více 
nežli v dnešních dnech. V místě bydliš-
tě mohli zůstat Němci, kteří spolehlivě 

prokázali svou loajalitu či antifašistickou 
činnost (prokazovala se tedy nevina, 
nikoli vina), dále obyvatelé smíšených 
manželství, pokud si takto zvolili a na-
příklad odborníci, jejichž profese byly 
nepostradatelné pro chod průmyslo-
vých podniků, lékaři a podobně. Němci, 
kteří byli zařazeni do odsunu, byli nejpr-
ve shromažďováni v určených domech, 
odkud pak odcházeli  na vlakové nádra-
ží. V prvních měsících byli odváženi pří-
mo do Německa, později do sběrných 
táborů, a odtud teprve na místo jejich 
dalšího pobytu.  Němci si s sebou mohli 
vzít pouze jedno zavazadlo, vážící 30, 
maximálně 50 kg. Nesměli si vzít žádné 
cennosti a ve svých domech museli ne-
chat vše, včetně ložního prádla, šatstva 
a například ubrusů a ručníků. Zároveň 
zde museli zanechat veškeré zvířectvo a 
hospodářské náčiní. Přesto si někteří 
z nich toužili vzít s sebou něco, co by 
jim jejich bývalou vlast připomínalo. 
Existují soupisy majetku, který byl ode-
brán přímo obyvatelstvu, které bylo již 
zařazeno do odsunu. Je asi pochopitel-
né, že pokud pracovníci samosprávy 
zabavovali drobné šperky, šlo patrně o 
životní památky, jako byly medailonky, 
křížky nebo jiné předměty, které byly 
třeba součástí rodového dědictví. Sou-
pisové archy tak říkají, že 20. června 
1945 byly při odsunu u občanky Marie 
Hauptmann zajištěny šperky (blíže ne-
specifikované), Anton Fritsch měl 
v balíčku hodinky nebo že Emil Luft si 
schovával pytlík s fotoaparátem. Rudolf 
Ritschel z č.p. 360 a Josef Langer z č.p. 
345 si také chtěli odnést fotoaparát.  
20. července, při odsunu další skupiny 
obyvatel, byl u Bertha Knothe z č.p. 28 
zajištěno 5 velkých lžic a 6 malých  lži-
ček stříbrných a malý poklad se pokou-
šela odnést Martha Richter z č.p. 360. 
Byly u ní nalezeny křížky, řetízky ze žlu-
tého kovu, prsten, náušnice, řetízek 
k hodinkám a šestero hodinek, z toho 4 
pánské a dvoje dámské. Jinak více než 
90 % zabavených předmětů tvořily spo-
řitelní knížky nebo peníze v hotovosti. 
Povoleno bylo totiž vzít si 100 až 300 
říšských marek, v některých místech ale 
jen 50 RM. Proto je patrně jisté, že 
Němci se chtěli dostat ke svým pe-
nězům prostřednictvím německých 
bank a spořitelen, u kterých složili své 
úspory. Bdělí příslušníci Místní správní 
komise tyto pokusy odhalili, zabavené 
věci naházeli do pytle a předali je Ná-
rodní bance československé. Stvrzenka 
o předání hovoří, že byla vydána „na 
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jeden zaplombovaný pytel, odevzdaný 
do úschovy Národní bance českosloven-
ské, filiálce v Podmoklech Místní správní 
komisí v Markvarticích. Pytel přinesli 
pánové: Krejčíř Karel, předseda správní 
komise, Matěj Eduard, člen správní ko-
mise.“ 5. září téhož roku se již jmenný 
seznam věcí zabavených při odsunu 
nepořizoval a pouze byl vypracován 
seznam početní, v němž je uvedeno, že 
věci, zabavené při evakuaci (!) jsou: 
„Různé stříbrné příbory – 4,35 kg, stříbr-
né mince – 1,075 kg, stříbrné a z bílého 
kovu hodinky – kusů 60, dámské hodinky 
zlaté – 3 ks, zlaté a ze žlutého kovu prs-
teny – 19 ks“ a podobně. Věci ale již 
nebyly předsedou Místní právní komise 
Krejčířem předávány do banky, ale 
Okresní správní komisi v Děčíně – Pod-
moklech. Nemůžeme si představovat, že 
věci, které byly součástí vybavení do-
mácností, zůstávaly na svých místech. 
Byly odevzdávány a deponovány a tepr-
ve později rozdělovány nově příchozím 
obyvatelům. A tak se dozvídáme, že 
Místní správní komise dne 6.11.1945 
předala Okresní správní komisi v Děčíně 
„ 23 kusy amplionů,85 kusů radiopřijí-
mačů a 26. 11. 1946 dalších 6 kusů am-
plionů a  58 kusů radiopřijímačů“. 
Od začátku roku 1946 začalo platit naří-
zení vlády, které upravovalo postup při 
odsunu Němců. Němci, kteří ještě setr-
vávali v Markvarticích, byli od ledna 
sváženi do sběrných táborů a odtud 
rozdělováni dále. O tomto hovoří napří-
klad třídní výkazy z Obecné školy Mar-
kvartice. Ta začala svůj provoz od počát-
ku školního roku 1945 a prvním ředite-
lem byl Bohumil Rambousek. Lze se také 
dopátrat kuriozit, které působí až záhad-
ně. Ve třídním výkazu 1. třídy, se dozví-
dáme, že k 1. září 1945 do této třídy 
chodili dva bratři, Rudolf a Štěpán Pau-
kertovi. Podle data narození šlo o dvoj-
čata, římskokatolického vyznání, bytem 
ve Freudenbergu č.p. 40 (tedy ve Vese-
lé). Jejich otcem byl Štěpán Paukert, 
šafář. Zajímavé je to, že národnost měli 
uvedenu chorvatskou, státní příslušnost 
jugoslávskou, rodnou obec Husain, 
okres Kutina, Jugoslávie. Kde se tito ji-
hoslované s německým příjmením po 
otci vzali ve Veselé a v markvartické 
škole, již zápisy neprozrazují. Prozrazují 
ale krátkou poznámkou pod čarou, že „ 
22.3.1946 – sběrný tábor Bynov“ .Tečka. 
Pátou třídu navštěvoval Harry Weis, 
z Freudenbergu (Veselé), jeho otcem byl 
tesař Otto Weis. Poznámka prozrazuje, 
že zmizel ve válečných letech a proto je 

„nezvěstný“. Harryho docházka do 1. 
třídy je rovněž ukončena notickou:“ 
28.1.1946 – evakuace do tábora ve 
Freudenberku“. Což potvrzuje, že 
sběrný tábor pro místní obyvatele byl 
také ve Veselé. 
 
     O tom, jak první chvíle osidlování 
našich krajů byly svízelné, hovoří Pa-
mětní kniha staničního úřadu Českých 
státních drah v Markvarticích. Zápis 
z roku 1945 uvádí: “Dne 13. června 
odjel z Čes. Lípy obsazovací vlak 
k obsazování stanic v pohraničí. Vlak 
odjel z Čes. Lípy o 10 hod. dopolední a 
nastoupil cestu přes Jedlovou a Čes. 
Kamenici do Markvartic. Do stanice 
Markvartice přijel o 14. hod. odpoled-
ní. Za doprovodu 5 partizánů vystoupi-
lo z vlaku těchto 5 zaměstnanců: Před-
nosta ofic. Nosek Karel z Sadské, vý-
pravčí elev st.dr. Holan Vlastimil z Dřís 
a Maudr Karel elev st. dr. z Ml. Bole-
slavi, výhybkáři Nebeský Lad. od TSS 
Mladá Boleslavi a Vrána Alois ze stani-
ce Vlkaneč. Ihned po příjezdu převzali 
stanici a nastoupili službu. Stanice 
byla obsazena samými Němci v čele 
s přednostou Goldbachem. Začátky 
byly těžké, neboť tito zaměstnanci 
plných čtrnáct dnů nebyli ubytováni, 
takže spali ve stanici, jak se dalo. Te-
prve po 14 dnech byli ubytováni 
v jedné vile poblíž nádraží. Stravování 
bylo též špatné a nedostačující. V obci 
Markvartice byli samí Němci, z Čechů 
byli první tito zaměstnanci. Převzatá 
stanice od DR byla ve špatném stavu, 
takže byla dána přednostou Noskem 
K. vymalovat. Teprve po čase začali 
Němci z obce odsunovat a do obce 
přicházeli Češi. Příchodem Čechů po-
čaly se poměry v obci konsolidovat, 
což mělo blahodárný vliv na stanici. 
Dne 15. října byl ve stanici zvolen dů-
věrník záv. rady, kterým se stal výhyb-
kář Lad. Nebeský a stal se zástupcem 
zaměstnanců. Do konce roku se nesta-
lo ve stanici Markvartice nic závažné-
ho.“ Zapsal Voršilka Josef, zápis schvá-
lil přednosta Rokos Ferd.  
 
Jak před válkou a za války vypadal 
život v Markvarticích, o tom máme jen 
kusé zprávičky. Ti, kteří odsunem pro-
cházeli jako dospělí, jsou již téměř 
všichni zemřelí. A ti, kteří se narodili 
ve válce nebo těsně před ní, si příliš 
vzpomínek nevybavují a žijí jen 
z vyprávění. Řada dokumentů se ztra-
tila, jako například kronika školy z let 

1939 – 1945 (pokud byla vedena). Přes-
tože v obci byl fotografický ateliér Fran-
ze Eyperta a podle výše uvedených 
soupisů víme, že místní Němci hojně 
vlastnili fotoaparáty, není 
z předválečné doby prakticky žádný 
fotografický materiál. Vše bylo buď 
zlikvidováno Němci (ale proč by to dě-
lali, když doufali, že se jednou vrátí) a 
nebo, což je pravděpodobnější, prošly 
fotografie či doklady poválečnou osi-
dlovací vřavou, kdy se šmahem likvido-
valo prakticky vše, co bylo německé. 
Proto dnes máme minimum informací 
třeba o tom, jak vypadaly markvartické 
domy, které již neexistují, jak vypadal 
potok nebo příroda a okolí. Zda zde 
existovaly spolky a jak obyvatelé, byť 
Němci, asi žili. Myslím, že je to škoda. 

Vím, že již je asi všechno zlikvidováno, ale 
pokud by se přesto někde nalezl pytel s 
fotografiemi, album nebo krabice, které 
unikly třeba povodním, rád bych takovéto 
důkazy digitálně archivoval, jak jsem již 
před časem zmínil. Pokud máte k dispozici 
fotografie nejen po Němcích, ale třeba 
z doby po válce nebo z padesátých i šede-
sátých let, dejte mi vědět. Nebojte, nepři-
jdete o ně. Pokud si fotografie, ale i listinné 
dokumenty nenecháte pouze pro sebe, 
mohou posloužit pro tvorbu článků do 
dalších Zpravodajů, i k obohacení archív-
ních fondů. Poskytnutím těchto materiálů 
tak přispějete k tomu, že se i ostatní spolu-
občané dozvědí něco o historii Markvartic. 
Krásným příkladem kladného a vpravdě 
obdivuhodnému přístupu, je ukázka z Pa-
mětní knihy naší železniční stanice, uvede-
ná v dnešním článku. Tyto pamětní knihy 
byly vedeny povinně od dvacátých let mi-
nulého století a po válce byla tato povin-
nost obnovena. Zároveň se pořizovaly opi-
sy těchto knih. Staniční pamětní knihy byly 
před válkou svezeny do pražského archivu, 
který patřil Českým státním drahám. Dům, 
kde byl archiv umístěn, ale v březnu 1945 
dostal zásah leteckou pumou a s ním byly 
zničeny i nádražní Pamětní knihy. Ne však 
markvartická, protože její opis byl zacho-
ván a proto jej máme k dispozici. Stalo se 
tak díky osvícenému přístupu a patrně 
stavovské – železničářské cti dlouholeté 
zaměstnankyně drah paní L. Tošovské. Ta 
nejenže knihu opatrovala i po zrušení před-
nostovského místa, ale nebála se obrátit se 
s tímto klenotem na pravá místa a měli jste 
vidět, jak ředitel děčínského archivu           
p. Mgr. Němec jásal, když spatřil takovýto 
poklad. A proto se znovu na Vás obracím 
s prosbou: máte li doma materiály, které 
„zavání“ historií, dejte mi o tom vědět. 
Děkuji Vám. 
 
Petr Culek 
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SVOZ A LIKVIDACE TŘÍDĚNÉHO ODPADU 

PETlahve (žluté pytle) + TETRAPACKY (oranžové pytle) 15. a 29.9., 13. a 27.10, 10. a 24.11. 

Sklo – zelené zvony 9., 10. a 30. 9., 1., 21. a 22.10., 11. a 12. 11. 

Velkoobjemový odpad, elektronika:        SBĚRNÝ DVŮR otevřen každou sobotu 08:00 – 11:00 h. 

12. - 13.9.2015  MUDr. Rambousková Rita  Riegrova 773/72, Děčín II  412 526 250  

19. - 20.9.2015  Plyuschakov Oleksandr  Myslbekova 404/23, Děčín I  412 519 622  

26. - 28.9.2015  MUDr. Bolfíková Renata  Varšavská 1863/7, Děčín VI  737 501 440  

3. - 4.10.2015  MUDr. Rambousková Rita  Riegrova 773/72, Děčín II  412 526 250  

10. - 11.10.2015  MUDr. Sudová Olga  Fügnerova 600/12, Děčín I  412 513 989  

17. - 18.10.2015  MUDr. Plyuschakov Oleksandr  Myslbekova 404/23, Děčín I  412 519 622  

24. - 25.10.2015  MUDr. Křemen Adolf  Teplická 270, Jílové u Děčína  412 550 343  

28.10.2015  MUDr. Bolfíková Renata  Varšavská 1863/7, Děčín VI  737 501 440  

31.10. - 1.11.2015  MUDr. Miličová Jiřina  Anenská 385/2, Děčín I  412 507 588  

7. - 8.11.2015  MUDr. Plyuschakov Oleksandr  Myslbekova 404/23 , Děčín I  412 519 622  
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JEŠTĚ K HISTORII 
Další z občanů, který si nenechal „poklad“ 
pro sebe, je pan Dankanič,byť dnes trvale 
nežije v Markvarticích . Díky němu si může-
me připomenout, že i Němci v naší obci měli 
podobné starosti jako my dnes. Vím, že 
v mnoha postižených domácnostech jsou 
vzpomínky na krutý červenec roku 2010 
ještě citlivé, ale připomeňme si, že naši obec 
tehdy zasáhla největší povodeň po II. světo-
vé válce. Nejednu zkušenost s touto kata-
strofou měli markvartiční již dříve, ať to bylo 
v roce 1918 nebo 1925. Z roku 1925 je sní-
mek, na němž vidíme dům pana Dankaniče 
a vlevo za silnicí, v místech dvora a bývalých 
garáží dnešního KOVOSU, již neexistující 
patrový hrázděný dům, jaký již v naší obci 
nestojí a za ním menší domek těsně nad 
potokem. Jak je vidět, hladina Bystré, tedy 
Absbachu, tehdy dosáhla přibližně stejné 

výše jako před pěti lety.                        -ck- 
 

ZMĚNA ÚŘEDNÍCH HODIN 
OBECNÍHO ÚŘADU ! 

Od 1.10.2015 dochází ke změně 
úředních hodin pro veřejnost  

na OÚ Markvartice: 
pondělí, středa    

8:00 - 11:30    12:00 - 17:00 
pátek   

8:00 - 12:00 

Upozorňujeme občany, že Česká pošta, v rámci nového systému, bude rušit své 
pobočky a nahrazovat je tzv. franšízami. Obec se připravuje na to, že v zájmu 
občanů převezme poštovní služby právě v tomto ekonomickém mechanismu.  
S pravděpodobností téměř stoprocentní tedy bude stávající pošta zrušena a od 
1.1.2016 se přepážka přesune do prostor Obecního úřadu.  
O dalším postupu budete včas informováni. 

Pro ty, kdo užívají internet pomocí chytrých telefonů a tabletů, bude rozšířena 
služba veřejného WIFI připojení a to v prostorách restaurace v Obecním domě.  
Od začátku měsíce října t.r. budou tedy  návštěvníci a hosté restaurace v těchto 
prostorách vesele surfovat internetem za pomoci svých aparátků. 

Pro větší informovanost občanů nabízí obec zasílání SMS zpráv i mimo poskytovatele obecních telefonů. Máte li jiného ope-

rátora telefonních služeb nežli Vodafone a chcete, aby Vám byly zprávy zasílány, nahlaste své telefonní číslo na obecním 

úřadu. Pokud chcete zprávy a oznámení dostávat v elektronické podobě, stejným způsobem sdělte svou e-mailovou adresu. 

Veřejné zasedání zastupitelstva obce se bude konat 
ve čtvrtek 17. září 2015 od 18:00 hod. ve společenské místnosti kabin na hřišti. 

Případné změny sledujte na úřední desce OÚ. 


